
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 419 af 18. maj 2020 (alm. del). Spørgsmålet er stillet 

efter ønske fra Marie Bjerre (V). 
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Spørgsmål 

I forlængelse af svaret på SAU alm. del – spørgsmål 242 bedes ministeren oplyse, om EU-

Kommissionens planer mht. at regulere engangsservice og brug af bionedbrydelige og 

biobaserede materialer vil indgå i undersøgelsen om engangsemballage.  

 

Svar 

Med Engangsplastdirektivet (Europa-Parlamentets og Rådets direktiv (EU) 2019/904 af 

5. juni 2019 om reduktion af visse plastprodukters miljøpåvirkning) forbydes visse, men 

ikke alle, engangsprodukter af plastik, herunder bestik og tallerkner fra medio 2021. Der 

stilles desuden krav om, at EU’s medlemsstater skal reducere forbruget af kopper og fø-

devarebeholdere af plastik.  

 

I markedsudviklingen for engangsservice, der bruges i forbindelse med den kommende 

analyse af engangsservice, indgår effekterne af Engangsplastdirektivet som en del af frem-

skrivningen. Denne fremskrivning vil blive en del af grundlaget for provenuskøn ved en 

eventuel afgiftsdifferentiering. Der henvises desuden til besvarelsen af SAU alm. del – 

spørgsmål 416. 
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